
ROSKILDE FLYVEKLUB 
Lufthavnsvej 30, ROSKILDE LUFTHAVN, 4000Roskilde 

www.rfk.dk  

 

Referat af bestyrelsesmøde torsdag d. 14. september 2017 
 

Mødt: PKV, JBJ, CGJ, JON   Afbud: PEL, JOS, PAL, LRP, JN  

 EMNE Ansvarlig Kommentarer 

1) Godkendelse af referat fra sidste møde. PKV OK 

 

 Økonomi, administration, regnskab, budget og revisorer mv.   

2a) Økonomi og administration.  

a) Status økonomi. 

 

b) Klubhus. Drøftelse af nedskrivning i regnskabet for 

henlæggelse til reetablering (regnskabs princip) eft. 

forslag fra Rex. Der rådføres hos den interne revisor 

om evt. nedskrivning af klubhus og hangar. 
 

Kære Alle 

  

Jf. punktet om nedskrivninger havde jeg følgende noter fra revisoren 

(Jørn): 

  

Hangaren bør afskrives over 30 år til en scrapværdi på 30 % af 

købsprisen. 

Klubhuset bør afskrives over 20 år til 0 kr. 

Anskaffelser på over 100.000 kr. i forbindelse med vedligeholdelse på 

klubhus og hangar aktiveres. 

  

Vi kan se bort fra hjemfaldspligten på grunden og reetablering, indtil vi 

har grund til at tro, at havnen vil have jorden tilbage. 

  

Mvh 

Christian 

 

Efterfølgende bem. fra JBJ: 

Beløbsgrænsen på kr. 100.000 for anlægsaktivering er for høj. F.eks. 

vinduesudskiftning bør anlægsaktiveres når der afskrives på klubhuset. 

 

c) JON sender kopi af lejekontrakter for hus og hangar. 

 

d) Øvrigt vedr. økonomi. 
 

JON/JOS/

JBJ 

 

 

 

JOS 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

JON 

 

 

JBJ 

 

JON: Ikke opgjort d.d., 

men økonomien er god. 

 

Det blev besluttet at 

afskrive som anbefalet: 

Dermed afskrive hvert år 

af nuværende værdi hhv.  

Dog blev det besluttet at 

rammen for 

anskaffelser/aktiveret 

vedligehold skulle være 

10.000,- kr. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

JON sender kopi af 

forsikringerne. 

 

Drøftelse af godtgørelser. 

JON indhenter fagligt 

bidrag til næste møde. 

2b) Kontaktliste. PKV har tilføjet på listen; ligger på Dropbox. 

Øvrige kan supplerer til listen. Se under 05 i Dropbox 

  

2c) Investeringer og gebyr for LEI-kode. JON/JOS CGJ skriver til JOS med 

kopi til bestyr. 

    

    

 Hangar   

3a) RFK logo på hangar 

Farve på skiltet på østsiden. Nyt skilt modt. – afv. opsæt. 

JBJ JBJ kontakter LRP mht. 

en lift. 

3b) Vandhane i hangar 

Montering af armatur og vask. Afventer at vinduer bliver 

monteret. VVS firma kontaktes. 

JBJ I gang, kontakt med VVS 

montør. 

http://www.rfk.dk/


3c) Kulsyre (CO2) slukker 10 kg. JBJ skaffer en. JBJ Afventer 

3d) Fuglesikring af hangaren (efterår). JBJ Afventer 

3e) Hangaren generelt. JBJ kontakter medlem med ekspertise 

med henblik på at gennemgå. 

JBJ Kontakt m. klubmedlem 

m. ekspertise. 

 

    

 Klubhus   

4a) Vinduesreparationer. Status – mangl. lister indv. JBJ Fortsættes. 

4b) Nye stole i klubhuset som erstatning for kasserede. PKV/CGJ Søger efter mulige stole. 

Andre må også gerne 

holde øje. 

    

    

 Fly   

5a) Status – BLB, BLZ og TFK. 

BLZ poleres/pletmales v. næste eftersyn. 

JON Flyene OK. 

PKV kontakter firma 

mht. BLZ vask/polering. 

JBJ vil assistere/overvåge 

5b) Reservationssystemet.      

 Poul Hermann forslag (PKV tilbagemelding til PH).  

 JN taler med Søren Holm Testrup om mulighederne 

for at opgradere ”Flybooking”, som et alternativ. JN 

har startet en dialog med SHT. Vil give PH forslag 

som inspiration. Dialogen er i gang. 

 

PKV/JN Afventer pt. 

5c) Nye 8,33 kHz adskillelse radioer mv. (JON har bestilt tid 

hos GA-Service). 

BLZ og TFK skal have nye radioer. Afventer resultatet af 

Airshowet (JOS). 

 

Bem. i mail fra Henrik Værø af 10/9. 
 

Alle/JON Der forventes et pænt 

bidrag fra Airshow. En 

længere drøftelse om tre 

modeller: 

 

1) kun radioer 

2) kombi radio/GPS ell. 

3) nyt EFIS glascockpit. 

 

JON hører værkstedet om 

mulighederne. 

 

5d) Anvendelse af UL91 benzin (herunder mærkning på flyene) JON –  

PKV 
Mærkning udestår. PKV 

laver en notits i næste 

månedsmail. 

5e) Medlemmers manglende opdatering af afkrydsningsfelter i 

>>Klubfly<<. JON har bemærket, at mange udestår mht. 

TFK. 

 PKV laver en notits i 

næste månedsmail, hvor 

alle medlemmer af 

Klubfly opfordres til at 

krydse sig af i feltet 

Generelle meddelelser.  

Det undersøges om det 

kan gøres automatisk. 

 Generalforsamling, vedtægter mv.   

6a) Referater 2017:   

 RFK. Mobilepay for klubbar. Forslagsstiller (Lasse) 

spørges om han vil administrerer. JN ville kontakte 

Lasse. 

 

PKV Kører. Punktet slettes. 

6b) KDA. PKV orienterede om, at der i DMU/AOPA er flertal 

for at fusionere, samt ikke være en del af KDA fremover. 

Der kan derfor sandsynligvis forudses, at der vil komme til 

at mangle en samlede paraplyorganisation for alle 

fritidsaktiviteter i luften, i fremtiden. 

 KDA’s fremtid synes 

usikker. 

    

    



 RFK Arrangementer mv.   

7a) Albatros UL Klub (forårsarrangement). Udsættes til efter 

sommeren. 

JBJ Forsøg på kontakt 

fortsættes. 

7b) Airshow 2017                                       18. – 20. august  Godt arrangement 

7c) Fra Rådet for større flyvesikkerhed er modtaget et katalog 

med mange muligheder for foredrag. Efteråret – vinteren 

2017 - 2018 

  

    

 IT mv.   

8a) Der søges efter en ny redaktør til >RFK Månedsmail<. 

Fortsættes. 

 

Alle  

8b) Bestyrelsesmedlemmer opfordres til at lægge mindst ét 

indlæg ind på Facebook månedligt. Fortsættes. 

Alle 

 

 

 

 

8c) Opdatering af RFK Flight-simulator.  PKV Poul Hermann har 

overtaget opgaven. 

8d) Julefest.  PKV PKV hører T. Fest 

    

 Flyveskole   

9a) Nyt hold m. 9 elever startet.   

9b) Introflyvninger.  

Introduktionsflyvninger. Praktisk håndtering og økonomi 

diskuteres. Det skal afklares hvordan det markedsføres ift. 

en prøvelektion, og om den klubansvarlige skal stå for det 

økonomiske. 

Tages op af bestyrelsen, inkl. pris og praktiske forhold. 

Forslag: Chr. Zilstorff  eller Jørgen Brandt 

 Per Ranneries 

koordinator. 

 

Se i øvrigt pkt. 9d). 

 

 

9c) Der er for tiden 10 RFK medlemmer som skoler IFR hos 

Flight4000 (Flight4000 i samarbejde med RFK).  

 

Med hensyn til Flight4000-aftalen: 

>>§2 ”Ved skade kan der ikke gøres krav mod Flight4000 

men skade er udelukkende et forhold mellem elev, 

forsikringsselskab og udlåner”. 

 

JON RFK er af den opfattelse, 

at § 2 ikke kan være 

juridisk gældende. Når en 

instruktør flyver med en 

elev, er det altid på 

instruktørens certifikat. 

Det må også gælde 

forsikringsmæssigt. 

 

JON søger at fremskaffe 

aftalen, og tager 

spørgsmålet op med til 

klubadvokaten. 

 

9d) Introflyvninger. Per Ranneries var kommet med et forslag til 

tekst på hjemmesiden, samt pris og den praktiske håndtering. 

Det blev besluttet at godkende forslaget. 

PKV PKV følger op på det. 

    

 Airshow 17   

10a) Status vedr. resultat. JOS Der forventes et pænt 

resultat til RFK. 

10b) ERFA fra Airshow 17 Alle Velorganiseret Airshow, 

15k besøgende. 

Svært at vurdere effekten 

af bannerflyvning. 

   . 

    

 Næste bestyrelsesmøde   

11) 5/10 – 2/11 – 7/12 
 

 Spisning starter kl. 

18:15, møderne kl. 19. 

 


